
lanskega leta izdajalo mladinski list »Zvon* 
ček«. Na zahtevo svojega članstva se je od* 
ločilo izdajati mladinski list, ki bi bil dosto* 
pen tudi najširšim plastem naše mladine, t. j . 
za tako ceno, da bi ga zamogli naročiti tudi 
najrevnejši sloji, in s tako vsebino, ki bi za* 
dostila tudi potrebam eležele. Ta sklep ni nič 
novega in prikritega ter se je dal razbrati 
skoro iz vsake številke »Učit. Tovariša«. 
Dvomimo, da bi ga bil spregledal dopisnik 
članka v »Jutru«. 

A zgodilo se je sledeče: Med tem, ko je 
poverjeništvo zbiralo material za mladinski 
list v novem šolskem letu, medtem ko se še 
ni odločilo, ali obdrži listu ime »Zvonček«, 
se je našel konzorcij izven naših vrst, ki je 
b r e z n a š e g a p r i s t a n k a in ne da bi 
mislil na »pametno in dobro osredotočenje 
sil« — pričel izdajati mladinski list pod ime* 
nom »Z v o n č e k«, in sicer kot 31. letnik. 

Molčali smo in šli preko, čeravno ni le 
tiskovni zakon, ampak tudi zakon o morali 
govoril za nas. 

Vprašamo g. dopisnika: Kdo je tedaj 
vršil »proces drobljenja energij«, kdo izpod* 
kopaval »stare priznane književne časopise«? 

Radovedni smo, če se bo gospod dopisnik 
povzpel nad »male narode« in popravil štor* 
jeno krivico. 
Udruženje jugoslovenskega učiteljstva — po* 

verjeništvo Ljubljana, 8. januarja 1930. 

+ ZBOROVANJE UČIT. DRUŠTVA 
ZA POL. SREZ LJUTOMER se je vršilo v 
soboto, dne 14. decembra 1929. v Gornji Rad* 
goni z začetkom ob 1411. uri. 

Statistika: Vsega učiteljstva 105, včlanje* 
nih 98, navzočih 59. 

I. Situacijsko poročilo: Tov. predsednik 
otvori zborovanje s pozdravnim nagovorom 
na navzoče članstvo. V svojem govoru orne* 
nja najvažnejši dogodek zadnjih dni, to je 
novi šolski zakon o osnovnih šolah, ki bo s 
svojimi modernimi načeli položil nove teme* 
lje za povzdigo splošne narodne kulture in 
civilizacije. Nato čestita tovarišem in tovari* 
šicam k dobro uspelemu usposobljenostnemu 
izpitu. 

Zapisnik zadnjega zborovanja se prečita 
in odobri. Tov. nadzornik pripomni, da sma* 
tra izstop dveh tovarišev in ene tovarišice 
za neutemeljen in poudarja, kolikega pomena 
je za učiteljstvo organizacija, v kateri se ne 
goji politika, ampak tovarištvo. Tov. pred* 
sednik se mu zahvali za njegove iskrene be* 
sede in priporoča tudi s svoje strani, da se 
naj v obilnejši meri goji tovarištvo. 

Obravnavali so se sledeči dopisi: a) 15 
izvodov Ribičičeve knjige: »Kraljica palč* 
kov« se je razdelilo med šolske upravitelje 
za ceno 10 Din komad. Za poverjenika za 
fond za obmejno šolstvo in kontraktualce je 
bil izvoljen tov. Mislej Josip iz Stare ceste, 
b) Kar se tiče dopisa sreskega načelstva v 
Ljutomeru, da se morajo prireditve nadzirati 
po zastopniku tamkajšnjega urada, izjavi to* 
variš nadzornik, da ne pride za šolske prire* 
ditve v poštev. 

Tov. blagajničarka opozori člane, da čim* 
preje plačajo zaostalo članarino, posebno 
one, ki imajo še zaostanke iz lanskega leta. 

II. Samoizobrazba: Tov. Tratar je nato 
poročal o III. samoizobraževalnem tečaju v 
Ljubljani. 

Po predavanju se je razvila burna deba* 
ta, v katero so posegli tov. Žerjav, Belec in 
Ivanjšič ter tovarišica Mislejeva. 

III. Nato je poročal tov. nadzornik o 
člankih »Narodne Prosvete«. Predavanje je 
bilo kratko in jedrnato. Ravno tako preda* 
vanje tov. Ivanjšiča: Lavtarjeva metoda iz 
računstva v 4. šolskem letu, ki so mu sledili 
vsi navzoči z velikim zanimanjem. 

IV. Slučajnosti: a) Glede nakupa knjig 
za okrajno učiteljsko knjižnico se sklene, da 
članstvo samo predlaga, kakšne knjige se naj 
naročijo. Predloge je poslati do novega leta 
tov. predsedniku. 

b) Tudi glede knjig Mladinske Matice 
naj izrazi članstvo svoje mnenje. Da morajo 
biti praktične in beletristične vsebine je pre* 
splošno, zato bo tov. Žerjav prihodnjič na* 
tančneje poročal o programu Mladinske Ma* 
tiče. 

c) Kar se tiče zavarovanja učiteljstva v 
slučaju bolezni, se predlaga, da bi se naj 
osnoval poseben odsek pri »Samopomoči«. 

č) Občni zbor se vrši 8. februarja v Gor. 
Radgoni. 

Zborovanje se zaključi ob 14. uri. 
K. Mavric, t. č. preds. Anica Stergar, t. e. tajn. 

+ RADOVLJIŠKO OKRAJNO UČI* 
TELJSKO DRUŠTVO UJU je zborovalo dne 
7. decembra 1929. v Ljubljani. 

Dnevni red: 1. Razčiščenje v organiza* 
ciji. 2. Referat: Učitelj in izvenšolsko delo* 
vanje. 3. Raznoterosti. 

I. Statistika: Članov 100, navzočih 72, t. j . 
72%. Neorganiziranih 27. V preteklem letu je 
bilo organiziranih 60, letošnji prirastek 40. 

II. Situacijsko poročilo: Po sklepu ,odbo-
rove seje z dne 30. novembra 1929. se je 
sklenilo, da se razčisti nastalo nesoglasje v 
organizaciji in poda članstvu jasno sliko o pri* 
tožbah in programu opozicije in o mnenju po 
verjeništva. Od poverjeništva so bili navzoči 
tov. Skulj Andrej, Dimnik Ivan in Ribičič 
Jos., od opozicije tov. Lapajne.' 

Prečitala se je kritika in 11 dokazov opo* 
zicije, ki so dokazovali kršitve deklaracije 
in delegacijskih sklepov in sklepov poslov* 
nika. 

Istočasno se je razčistilo ozadje zadeve 
Vider*Pibrovec. 

K tem točkam so govorili tov. Skulj, 
Dimnik, Ribičič, Lapajne, Schiffrer, Blažič, 
Vider, Celar, Pečar, Golobic, Mikuž, Hafner 
Kristina, Rupnik Ivana in Šega Nada ter 
predsednik. Po dolgotrajni debati je prišlo 
članstvo do zaključka, da se zadeva more 
razčistiti edinole na izredni skupščini, kar sta 
poudarjala tov. Lapajne in Žagar Stan. in kar 
je bil že sklep odborove seje. 

Vsled zakasnele ure in nedokončane 
razprave se je odborov predlog, da naj se 
vse razčiščenje prepusti izredni skupščini dal 

Andrej Skulj, 
poverjenik. 

iz društev: 
Vabila: 

= UČITELJSKO DRUŠTVO ZA SREZ 
MURSKA SOBOTA ima dne 16. januarja 
občni zbor, in sicer ob 9. uri 30 minut v pro* 
štorih državne osnovne šole v Murski Soboti. 

Odbor. 
Poročila: 

+ CELJSKO UČITELJSKO DRUŠTVO 
je zborovalo dne 7. decembra t. 1. v Celju. 

Izmed 161 včlanjenih je navzočih 118, 
t. j . 73%. 

Predsednik tov. Gosak pozdravlja član* 
stvo in zlasti v okraj novodošla tov. Srebrni* 
čevo in Dolinarja. Omenja kulturni napre* 
dek človeštva, ki se naj pozitivne je kaže v raz* 
voju nove šole. 

»O mednarodni pedagoški konferenci v 
Helsingoru na Danskem« je referirala stro* 
kovna učiteljica gdč. Herma Bračičeva iz Ma* 
ribora. Seznanila nas je z organizacijo te sve* 
tovne konference in glavnimi mislimi mno* 
žice referatov, ki globoko utemeljujejo prin* 
cipe nove šole in kažejo idealne napore so* 
dobnih pedagogov v najkulturnejših državah. 
Dodala je tudi zanimive slike s poti. 

Tov. predsednik je podal poročilo o od* 
kritju spomenika tov. Brinarju in se je izrekla 
zahvala darovalcem in g. župniku v Gotov* 
Ijah. Tov. Volavšek je predložil osnutek pra* 
vilnika o upravljanju društvenega Brinarjc* 
vega fonda (10.000 Din), ki naj bi se ž njim 
vzdrževal spomenik in bi tudi članstvu ob 
težkih prilikah bil v pomoč. Po debati je bil 
pravilnik v končni stilizaciji sprejet. Tov. 
Gobec je poročal o uporabi podpore dru* 
štveni knjižnici in o Šolski Matici. Tov. Vo* 
lavšek je priporočal »Samopomoč« še nevčla* 
njenim. Tov. Roš je pokazal na velike uspehe 
»Našega rodu« in na njegov program. 

O razmerju med poverjeništvom in dru* 
štvom ter o sestanku društvenega odbora z 
delegati poverjeništva sta poročala tov. pred* 
sednik in tajnik. Članstvo je nato po debati 
soglasno odobrilo točke, kakor jih navaja za* 
pisnik in je naročilo odboru cla vztraja na 
sprejetju vseh točk od strani poverjeništva. 
Ako bi poverjeništvo odbilo predloge celj* 
skega učiteljskega društva, smatra članstvo 
takojšnje sklicanje izredne delegacijske 
skupščine za potrebno. 

Tov. Gosak je poročal o ocenjevanju sta* 
novanj šolskih upraviteljev, nato kot pred* 
sednik odbora za kmetijsko nadaljevalno 
šolstvo v bivši mariborski oblasti o tem šol* 
stvu in njegovih bodočih nalogah. 

Naknadno je bilo izvoljeno pregledoval* 
cem računov učiteljstvo šole na Frankolo* 
vem. Na predlog prejšnjih delegatov bodo 
delegati za prihodnjo skupščino voljeni na 
prihodnjem zborovanju tajno z listki. Ob 
šestdesetletnici društvenega obstoja 1. 1930. 
bo na dnevnem redu zborovanja referat o 
zgodovini društva. 
Jos. Gosak, t. č. preds. Fr. Roš, t. č. tajnik. 

Josip Kobal, 
tajnik. 

na glasovanje. Od še 42 ugotovljenih članov 
po tov. Vidru in Rusu se je ta predlog spre* 
jel z 32 glasovi — proti je glasovalo 5. 

Ob sklepu se je pozvalo članstvo, naj 
podpiše pristopnice Gospodarske posloval* 
niče, ki naj jih pošlje blagajniku tov. Golo* 
bičti Petru na Jesenice, ki jih skupno zbere 
in odpošlje z vsoto po 5 + 2 Din za vsakega 
člana poslovalnici v Maribor. Obenem se po* 
živa vse članstvo, da vse svoje osebne in 
uradne potrebščine naroča po poslovalnici. 
Ostale točke so odpadle. 
Žagar Stan., t. č. preds. Iv. Žagar, t. č. tajnik. 

+ UČITELJSKO DRUŠTVO ZA KOZ* 
JANSKI OKRAJ je zborovalo dne 7, de* 
cembra 1929. ob 10. uri v Kozjem. 

Statistika: Učiteljstva je v okraju 48, 
včlanjenih 34, navzočih 22, t. j . 62"8%. 

1. Situacijsko poročilo: Preden preidemo 
na dnevni red, se spominja tov. predsednik 
umrlih tov. Milke Rajšpove, učiteljice v Koz* 
jem ter I. Krajnika, tudi bivšega nadučitelja 
kozjanskega. 

Nato pozdravi vse navzoče, posebno no* 
va tovariša Donika Toneta in Dominkuša 
Maksa. 

Zapisnik zadnjega zborovanja se prečita 
in odobri. 

2. Dopisi. Prečita j o se došli dopisi. Glede 
Mladinskega lista priporoča tov. predsednik, 
naj vsak razrednik stori kolikor more, da 
ne bo naš okraj med zadnjimi. 

3. Tov. Hernaus nam je podal »Nekaj 
misli o povojni mentaliteti«. Tov. predsednik 
se mu v imenu vseh iskreno zahvali za zani* 
mivo in res uspelo predavanje. Obenem 
prosi, naj vsak še sam misli o tem in bi mor* 
da na prihodnjem zborovanju še kdo drugi 
povedal svoje misli. 

4. Glede novih pravil UJU se sklene: 
Predloženi predlog za pravila UJU se ne 
obravnava, ker ne vemo. če ostane nadalje 
v veljavi v tej formi ali bo predlagan kak 
drug osnutek, oziroma predlog. 

5. Tov. Hernaus predlaga sledečo reso* 
lucijo: 

Učiteljsko društvo kozjanskega okraja 
želi, da poverjeništvo UJU Ljubljana obvesti 
posamična učiteljska društva o programu 
prihodnje pokrajinske skupščine vsaj do me* 
seča februarja, da tako omogoči članstvu pra* 
vočasno zavzeti določeno stališče in v tem 
smislu instruirati svoje delegate. 

Resolucija je bila sprejeta z večino 
glasov. 

Tov. predsednik tudi priporoča, naj zo* 
pet ožive samoizobraževalni krožki. 

„ Tov. blagajnik prosi, naj članstvo redno 
in v naprej plačuje članarino. Zamudnikom 
se bo članarina izterjala sodnim potom, ker 
društvo pač ne more plačevati za posamez* 
nike članarine in listov. 

Tov. Korbarjevi, ki se zdravi v bolnici, 
želi, da bi se kmalu popolnoma zdrava in 
čila povrnila k nam. 

Prihodnje zborovanje bo meseca svečana 
v Kozjem. 
Alb. Čok, preds. Marica Strašek, tajnica. 

+ UČITELJSKO DRUŠTVO UJU ZA 
SREZ LAŠKO je zborovalo v sredo, dne 
11. decembra 1929. ob 8. uri dopoldne v osnov* 
ni šoli na Zidanem mostu. 

Statistika: V srezu je 146 učnih moči. od 
teh je v društvu včlanjenih 127 — 3 so na 
študijskem dopustu, 16 pa je neorganiziranih, 
med temi 10 dovodošlih tovarišev, ozir. tova* 
rišic. ki bodo k društvu še pristopili. — Pri 
zborovanju je bilo navzočih 67"7%. 

Situacijsko poročilo: Tajnik prečita za* 
pisnik zadnjega zborovanja, ki se brez ugo* 
vora odobri in podpiše. 

. Prečita se okrožnica poverjeništva UJU, 
s katero objavlja izjavo tov. Lapajneja. K 
razpravi okrožnice se oglasijo tovariši: Plav* 
šak, Pleskovič, Jurko in Kislinger. 

Tov. blagajnik poda kratko blagajniško 
poročilo ter apelira na stanovsko zavednost 
članstva, da redno izvršuje svoje obveznosti. 
Sreski šolski nadzornik g. Potočnik poda ne* 
katera navodila o pravilni administraciji. V 
svojem poročilu pojasnjuje, kako je izpol* 
njevati tiskovine za povišice, dalje vloge za 
bolezenske dopuste, prošnje za odsotnost po 
privatnem poslu, poročila o širjenju kužnih 
bolezni, obravnavanje zamud ter konferenc* 
ne zapisnike. Koncem svojega poročila orne* 
nja tudi proslave državnih praznikov, ki 
imajo namen vzbujati patriotična čustva in 
gojiti nacionalizem, zato naj bodo tudi temu 
primerna. 

Reforma šole. Tovarišica ga. Laporniko* 
va, ki se je udeležila z mariborsko Pedagoško 
centralo ekskurzije na Dunaj, je predavala 
o dunajski šolski reformi. Podala je jasno 
sliko o hospitacijah na raznih tipih dunajskih 
šol ter objektivno in kritično orisala fakta 
ter svoje vtise. Vsi prisotni so z zanimanjem 
sledili njenim izvajanjem, za katera je žela 
ga. predavateljica vseobčo najprisrčnejšo za* 
hvalo in priznanje. — Živahna debata v ka* 
tero so posegli tovariši: g. nadzornik, Bratuž, 
Jurko, Kislinger. je izzvenela v tem. da je za 
dosego ciljev, ki jih zahteva delovna šola, 
predvsem zahtevati od merodajnih krogov, 
ki vzdržujejo šole, sredstva, da se izvajanje 
moderne šole lahko praktično uvede. — To* 
varišica ga. Lapornik predlaga nastopno re* 
solucijo, ki se z dodatnim predlogom tov. 
Kislingerja soglasno sprejme: 

Stanovska erganizadia UJU 
Iz poverjeništva UJU. 

»BLAŽEV ŽEGEN IV NAŠI KNJIŽEV* 
NOSTI«. 

Pod tem naslovom je prineslo »Jutro« z 
dne 4. t. m. članek, v katerem nam prikrito 
očita stvari, ki jih mi nismo zakrivili. Ne da 
bi odgovarjali na neokusnosti, kakor »znak 
kakovostne jalovosti« itd., hočemo konstati* 
rati le ta dejstva: Pov. UJU Ljubljana je do 



Učiteljsko društvo UJU za srez Laško 
predlaga, naj zainteresira poverjeništvo UJU 
Ljubljana v sporazumu s Pedagoško centralo 
v Mariboru šolske oblasti, da bi se tudi pri 
nas začelo sistematično delo za uvedbo šol* 
ske reforme, in sicer: 

1. Učiteljski naraščaj naj se ne seznani 
samo teoretično, ampak tudi praktično z 
novo metodo. 

2. V to svrho naj se reformirajo pred* 
vsem vadnice. Vse učiteljstvo naj dobi pra* 
vico, od časa do časa hospitirati na vadnici, 
da se sproti seznanja s pridobitvami moderne 
pedagogike. 

3. Učitelji, ki se zanimajo za šolsko re* 
formo in učitelji vadnic naj dobijo dopust in 
podporo, da lahko hospitirajo v inozemstvu. 

4. Ti naj v poskusnih razredih najprej 
preskusijo metodo. Da se reforma kolikor 
možno enotno izvrši in se izloči vse, za naše 
razmere nerabno, naj dobi učiteljstvo, ki po* 
učuje v poskusnih razredih, priliko, izmenjati 
svoje misli. 

5. Da se bo vse učiteljstvo seznanilo z 
novo metodo, naj postanejo poizkusni raz* 
redi, v katerih se pokažejo povoljni uspehi, 
hospitirni razredi. 

6. Ko se vse učiteljstvo seznani teore* 
tično in praktično z novim načinom pouka, 
naj se uvede v vseh šolah nov začasni učni 
načrt, pri katerega sestavi so sodelovali vsi, 
ki so poučevali v poskusnih in hospitirnih 
razredih. 

7. Po temeljiti preskušnji na vseh šolah 
in ko je imelo vse učiteljstvo priliko, se iz* 
raziti o njegovi uporabnosti ter staviti izpre* 
minjevalne predloge, naj postane ta izboljša* 
ni in našim razmeram prilagodeni načrt sta* 
len. Bo pa naj le okviren, da dopušča razvoj 
šolstva v duhu napredka, izpopolnitve in 
prilagoditve posameznim krajevnim razme* 
ram. 

Dodatek: Šolska oblast naj zahteva od 
občin, ki vzdržujejo šole, sredstva, da se iz* 
vajanje moderne šole lahko praktično uvede. 

Nato so se še obravnavale interne dru* 
štvene zadeve, na kar se je zborovanje za* 
ključilo. 
Rob. Plavšak, t. č. preds. A. Jesih, t. č. tajnik. 

+ SLOVENJGRAŠKO UČITELJSKO 
DRUŠTVO je zborovalo v soboto 7. decem* 
bra 1929. v slovenjgraški osnovni šoli po 
sledečem dnevnem redu: 1. Zapisnik zad* 
njega zbora. 2. Dopisi. 3. Poročilo o seji ožje* 
ga sosveta UJU. 4. Predavanje tov. Antona 
Skale iz Maribora o temi »Spoznavanje otro* 
kovega duševnega razvoja je osnova nove 
šole«. 5. Slučajnosti. 

Statistika: Število učiteljstva v okraju 
46, nečlanov 7 (5 upok. + 2 akt. tov.), čla* 
nov torej 39, navzočih 34, odsotnih 5; obisk 
tega zborovanja torej znaša 87*10%. 

Predsednik tov. Kopač Leopold pozdrav* 
lja navzoče članice in člane, posebno še do* 
šle goste: sreskega šolskega nadzornika go* 
spoda Miloša Grmovška, predsednika mari* 
borskega učiteljskega društva, ki je navzoč 
tudi kot predsednik ZKD, tov. gospoda Skalo 
in tajnika te zveze gospoda Špindlerja. Ob* 
enem čestita tovarišicam Golobic Marti iz 
Šmartna, Šumer Idi iz Št. Ilja in Urankar Ma* 
rijiizSel k srečno prestalemu usposobljenost* 
nemu izpitu. Nadalje omenja, da so se izvršili 
od zadnjega zborovanja zopet važni dogod* 
ki v naši državi. 3. oktober, ki nam je pri* 
nesel novo ime naše kraljevine Jugoslavije 
in z njim tudi njeno novo razdelitev na 
upravne edinice banovine, je postal s tem 
velevažen mejnik v zgodovini Jugoslovenov, 
kakor tudi mejnik v našo lepšo in boljšo bo* 
dočnost. Z željo, da bi nova doba z novim 
šolskim zakonom prinesla tudi našemu sta* 
nu boljše in srečnejše dni otvarja zborova* 
nje in preide na dnevni red. 

Zapisnik zadnjega zborovanja se prečita 
in odobri. 

Dopisi. Razven drugih dopisov sta se 
obravnavala tudi: 

Ustrezajoč dopisu poverjeništva se do* 
loči kot nabirateljica prispevkov za obmejno 
šolstvo in konti aktualce tovarišica Dolenec 
Ivanka, ki tudi prevzame razpečavanje 5 iz* 
vodov Ribičičeve igrice »Kraljica palčkov«. 

Predavanje tovariša Antona Skale o te* 
mi »Spoznavanje otrokovega duševnega raz* 
voja je osnova nove šole«. — Lepemu pre* 
davanju je sledilo učiteljstvo z velikim zani* 
manjem. — Tovariš predsednik se predava* 
telju v imenu društva za njegov trud zaliva* 
ljuje. 

Sklepi in predlogi: 
Poverjeništvo se naproša, da skuša do* 

seči odklonitev brošur, mark itd., ki se poši* 
ljajo učiteljstvu v razprodajo med učence, 
ker se s takim kupčevanjem, prodajanjem 
naš stan le ponižuje! 

Vsak dzostanek pri zborovanju naj se 
pismeno opraviči! 

Prihodnje zborovanje se bo vršilo prvo 
soboto mesca februarja. 
L. Kopač, preds. Iglar Rajko, tajnik. 

+ BELOKRANJSKO UČIT. DRUŠTVO 
je zborovalo dne 7. decembra 1929. v Črnom* 
lju. Tovariš predsednik otvori zborova* 
nje, pozdravi vse navzoče, predvsem tova* 
riše in tovarišice, ki so došli v srez ter jih 
poziva, naj stopijo vsi v organizacijo, ki je 
naše ognjišče. Prečita poslovilno pismo tov. 
Završanove in se v toplih besedah poslovi 
od nje in od tov. Kosove, Uršičeve in Če* 
bularjeve, ki so bile vzor tovarišice in učite* 
ljice. Čestita tov. Kasteličevi k uspehu pri iz* 
pitu in tov. Martelancu, ki se je poročil. 

V srezu je 94 učnih moči, organiziranih 
89. navzočih 45, kar znaša 51%. Poziva na 
redno plačevanje članarine, poziva na vztraj* 
no agitacijo za »Naš rod« ter kritikuje orna* 
lovaževanje tega lista, ki je dete naše orga* 
nizacije. Pojasni spremembo v odboru na 
mestu blagajnika. Na mesto referenta za sa* 
moizobrazbo, ki se je z odhodom tov. Ko* 
sove izpraznilo, je bil soglasno izvoljen tov. 
Mencej. Pozdravi tov. Kobala, ki se je udele* 
žil zborovanja, ker je odpadel tečaj o cep* 
ljenju kostanja, da pojasni nesoglasja v orga* 
nizaciji in referira o reformi šole. 

Popoldne je podal tov. Podržaj mnogo 
snovi za delo z mladinskim listom v šoli in 
njegovo širjenje med mladino. Dotaknil se 
je razporeditve in obsega snovi v raznih 
mladinskih listih, ki bi prav dobro služila 
uredniku »Našega roda«. Njegov referat je 
članstvo hvaležno sprejelo. Tov. Kobal ga je 
pozval, naj pošlje svoj elaborat uredniku 
tov. Ribičiču. Tov. Kus je predlagal, naj se 
pošlje vsaki šoli 1. številka na ogled. Pred* 

sednik pozove članstvo na vztrajno agitacijo 
za list in omeni, da je brezbrižnost nekate* 
rih tovarišev upraviteljev napram listu ne* 
odpustljiva. 

Tov. Zajec je referiral o zgodovini na* 
cionalne ekonomije. Marljivo sestavljeno de* 
lo, ki je pokazalo razvoj narodnega gospo* 
darstva od starega veka do današnje dobe, 
je bilo uvod k ciklusu predavanj o nacio* 
nalni ekonomiji. V debato je posegel tov. 
Mencej, ki je želel, naj bi takemu referatu 
služil za osnovo gospodarski položaj vsako* 
kratne dobe, ki je v njem iskati izvor kul* 
turne strukture in ideoloških perturbacij ti* 
ste dobe. Ideje ne ustvarjajo gospodarskih 
in socialnih položajev. 

Tovariš nadzornik Vizjak je prečital re* 
ferat oblastnega šolskega nadzornika Lužar* 
ja iz zapisnika nadzorniške konference v 
maju 1920. 

Ker je bila večina članstva prisiljena od* 
iti zaradi vlaka, je tov. Kobal skrčil svoje 
predavanje na kratko debato in pojasnjeval 
pouk v delovni šoli na raznih primerih, ki jih 
je opazil v inozemstvu. Na predlog tov. nad* 
zornika Vizjaka se sklene, da se posveti na 
vsakem zborovanju 1 ura za razgovor o po* 
stopku pri pouku v delovni šoli. 
Ljubic M., t. č. preds. Dolenc St., t. č. tajnik. 


